
Protokół sesji nr XVI/19 
Rady Miejskiej w Siechnicach  

z dnia 21 listopada 2019 r. 
 

 
Po sprawdzeniu quorum, sesję nr XVI/19 Rady Miejskiej w Siechnicach otworzył i obrady 

prowadził przewodniczący Rady Miejskiej Roman Kasprowicz. 
W sesji uczestniczyło 20 radnych (lista obecności w załączeniu), burmistrz Milan Ušák, pracownicy 
samorządowi, przedstawiciele jednostek pomocniczych. Nieobecna radna Małgorzata Mokrowska. 
Dyrekcja, młodzież i dzieci Szkoły Podstawowej nr 1 w Siechnicach. 
 
Ad.1. Za zatwierdzeniem porządku sesji głosowało 19 radnych: 

1. Wnioski do porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokołów sesji  nr XIV/19 i nr XV/19.  
3. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady Miejskiej i przewodniczących komisji. 
4. Informacje i komunikaty burmistrza. 
5. Projekt uchwały Rady Miejskiej  zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019 Gminy 

Siechnice. 
6. Projekt uchwały Rady Miejskiej  zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Siechnice. 
7. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Siechnice na rok 2020. 
8. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2020 rok. 
9. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2020 rok. 
10. Projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego.  
11. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 
12. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie przyjęcia rocznego Programu Współpracy Gminy 

Siechnice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2020 rok. 

13. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie upoważnienia Dyrektora Przedszkola Publicznego 
„Układanka” w Świętej Katarzynie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej. 

14. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie upoważnienia Dyrektora Przedszkola Publicznego 
im. Św. Jana Pawła II w Siechnicach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej. 

15. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie upoważnienia Dyrektora Przedszkola Publicznego 
w Żernikach Wrocławskich do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej. 

16. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie organizacji wyborów uzupełniających do Rady 
Osiedla Radwanice. 

17. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie nadania nazwy ulicy w Świętej Katarzynie. 
18. Projekt uchwały Rady Miejskiej  w sprawie rezygnacji z członkowstwa w Stowarzyszeniu 

Dolnośląska Organizacja Turystyczna. 
19. Projekt uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania bonifikaty 

od opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wolne wnioski. 

 
Ad.2. Radna Anna Schindler zgłosiła dwa wnioski dotyczące korekty w protokole. Pierwszy na 
podstawie § 79 ust.3 Statutu Gminy Siechnice wniosła o dołączenie z protokołu XIV nadzwyczajnej 
sesji Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 25.09.2019 r. zwołanej dla podjęcia uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi radnej Anny Schindler na Burmistrza Siechnic, kopii skargi złożonej w dniu 
5.08.2019 r. wraz z załącznikami. Jednocześnie zgłosiła o niewykreślanie z wymienionych 
dokumentów jej imienia i nazwiska a przede wszystkim jej podpisu. 



Drugi wniosek radnej na podstawie § 79 ust. 6 Statutu Gminy Siechnice, wniosła, aby poprawić treść 
protokołu we fragmencie, który już zgłaszała na poprzedniej sesji, który w wersji aktualnej brzmi: „W 
odczuciu radnej skarga jest przyczynkiem i pretekstem do dyskusji dotyczącej braku logiki  
w działaniu burmistrza albo manipulacji przy przekazywaniu dokumentów strategicznych do przyjęcia 
przez radę”. 
Radna poinformowała, że otrzymała od Przewodniczącego Rady pismo również skierowane do 
wiadomości wszystkich radnych, w którym była przytoczona dokładna wersja jej wypowiedzi, dot. tego 
fragmentu i wniosła, żeby zmienić ten fragment zgodnie z wypowiedzią na: „W odczuciu radnej, 
skarga jest przyczynkiem i pretekstem do dyskusji, w jej odczuciu, braku albo logiki  
w działaniu burmistrza, albo, jeszcze raz podkreśla, w jej odczuciu, manipulacji przy przekazywaniu 
dokumentów strategicznych do uchwalenia przez radę”.  
Poprosiła o przegłosowanie tych wniosków z zgodnie z przepisami Statutu Gminy Siechnice. 
Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz odniósł się do pierwszego wniosku, że zgodnie  
z przepisami pewne dane nie mogą być publikowane. Zapytanie zostało skierowane do inspektora ds. 
RODO.  
Przewodniczący Rady odczytał wypowiedź radnej Anny Schindler według transmisji na żywo oraz 
zapis w protokole i przystąpił do głosowania protokołu z XIV sesji w wersji, której został przedstawiony 
na poprzedniej sesji. 
Na wniosek radnego Łukasza Kropskiego, który zgłosił że pierwsze głosowanie było bezimienne 
odbyła się reasumpcja głosowania. 
Za przyjęciem protokołu sesji nr XIV/19 głosowało 12 radnych, przeciw 3 radnych, wstrzymało się  
5 radnych. 
Za przyjęciem protokołu sesji nr XV/19 głosowało 18 radnych, wstrzymało się 2 radnych. 
 
Ad.3. Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz podziękował wszystkim radnym za przybycie na 
uroczystości z okazji 101 rocznicy odzyskania niepodległości.  
Z okazji dnia życzliwości dzieci ze Szkoły Podstawowej Nr 1 w Siechnicach na sesji złożyły życzenia 
pogodnych obrad i dyskusji. 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że wpłynęło pismo Naczelnika Pierwszego Urzędu 
Skarbowego odnośnie oświadczeń majątkowych, do których są pewne zastrzeżenia i uwagi. Również 
do biura wpłynęły odpowiedzi na zapytania radnych. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy Michał Młyńczak odniósł się do poprzedniej 
sesji, na której poruszono temat Partnerstwa Publiczno Prywatnego. Poinformował, że na komisji była 
prośba o zgłaszanie przez radnych tematów i zagadnień. Niestety na dzień dzisiejszy nie otrzymał 
żadnych. Ponowił apel, aby radni zgłaszali zagadnienia i tematy do dyskusji nad PPP. 
Radny Piotr Nowiński poinformował, że w dniu 9 listopada br. odbyło się sadzenie drzew wraz  
z mieszkańcami na terenie parku w Siechnicach. Jest to bardzo ciekawa inicjatywa i podziękował 
wszystkim, którzy byli zaangażowani w tą akcję i wykazali się inicjatywą. 
Przewodniczący Roman Kasprowicz na prośbę burmistrza zgłosił komunikat skierowany do Komisji 
Gospodarczej i Rozwoju Gminy, Komisji Budżetu i Finansów oraz pozostałych radnych o zwołanie 
komisji na dzień 22.11.br. na godz. 17:30 odnośnie koncepcji i projektu budowy nowego Komisariatu 
Policji w Siechnicach. 
 
Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz poinformował radnych o konieczności wstrzymania się od 
udziału w głosowaniu, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego. 

Ad.4. Burmistrz Siechnic Milan Ušák poinformował, że pan Roman Kasprowicz został odznaczony 
przez Prezydenta RP Andrzeja Dudę Brązowym Krzyżem Zasługi dla pożarnictwa i ochrony 
przeciwpożarowej. Uroczyste wręczenie nastąpiło w Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim.  
Przedstawił krótki życiorys przebiegu kariery przewodniczącego Rady Miejskiej w Siechnicach i złożył 
gratulacje.  
Podziękował w swoim imieniu oraz wszystkich dzieciom i dyrekcji szkoły za złożenie życzeń w dniu 
życzliwości. 
Burmistrz Siechnic przedstawił informację o uzyskaniu dofinansowania w konkursie dotyczącym 
realizacji projektu pn.”Koalicja na rzecz poprawy, jakości powietrza Gmin ZIT Aglomeracji 
Wrocławskiej”, który współfinansowany będzie ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Dolnośląskiego 2014-2020, Osi priorytetowej „Gospodarka niskoemisyjna” Działania 3.3 
Efektywność energetyczna w budynkach użyteczności publicznej i sektorze mieszkaniowym. Konkurs 
przeznaczony jest na projekty grantowe dotyczące ograniczenia emisji kominowej z palenisk  
w gospodarstwach domowych. Planowany do realizacji projekt skierowany będzie do mieszkańców 
(Grantobiorców) Gmin - Partnerów projektu. Wysokość dofinansowania dla Grantobiorców będzie 



kształtować się na poziomie do 85% poniesionych wydatków kwalifikowanych. Łączna kwota 
przewidzianej dotacji dla mieszkańców gminy wynosi około 1 457 000 zł. 
Poinformował również, że jest przed podpisaniem umowy o potwierdzeniu uzyskania zwiększenia 
dotacji na dokończenie budowy Szkoły Podstawowej w Siechnicach. Jest to także projekt realizowany 
w ramach programu ZIT. Na dokończenie budowy szkoły złożono trzy oferty. Kolejną strategiczną 
inwestycją w gminie jest budowa węzłów przesiadkowych – przetarg II. Otwarcie ofert planowane jest 
na przyszły tydzień. Wspólnie z Biurem Funduszy Zewnętrznych pracuje intensywnie, aby znacząco 
zwiększyć kwotę dotacji finansującą tą inwestycję. 
Burmistrz nawiązał do komunikatu przewodniczącego, żeby w trybie pilnym zebrać się  
i zaopiniować projekt listu intencyjnego pomiędzy Powiatem Wrocławskim, Gminą Siechnice  
a Komendą Wojewódzką i Miejską Policji dotyczącego planowanej budowy docelowej siedziby 
Komisariatu Policji w Siechnicach. Przekazał informację o stopniu zaawansowania prac. Komisariat 
będzie zlokalizowany na działce Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa położonej przy rondzie na  
ul. Staszica, Ciepłowniczej i Jarzębinowej. Gmina pokryje koszt adaptacji tego projektu ok.20-30 tys.  
a Policja i Skarb Państwa sfinansują budowę inwestycji. 
 
Ad.5. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019 
Gminy Siechnice (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Skarbnik Krystyna Chmura poinformowała, że do skierowanego w terminie statutowym zmienionego 
projektu uchwały budżetowej na rok 2019 w imieniu Pana Burmistrza zgłosiła poprawki autorskie, 
które zostały przedstawione w punkcie 4 uzasadnienia: 
b) w planie wydatków rozdziale 90001 przesunąć kwotę 65 000 zł z planu wydatków zadania 
inwestycyjnego pn. „Przydomowe oczyszczalnie ścieków” § 6050 do § 4300 z przeznaczeniem na 
wykonanie odwodnienia kanalizacji deszczowej ul. S. Batorego w Mokrym Dworze;  
c) w planie wydatków w dziale 600, 700, 900 i 921 przesunąć środki finansowe w łącznej wysokości 
645 445 zł zwiększające plan wydatków na remonty dróg gminnych (kwota 520 000 zł oraz na zakup 
usług związanych z zimowym utrzymaniem dróg gminnych (kwota 125 445 zł);  
d) w planie wydatków w dziale 900 przesunąć środki finansowe w łącznej kwocie 7 000 zł z rozdziału 
90015 i 90001 zwiększające plan wydatków w rozdziale 90002 na zakup usług związanych 
z wywozem odpadów komunalnych;  
e) w palnie wydatków przesunąć kwotę 15 000 zł z rozdziału 90015 do rozdziału 70005 zwiększającą 
plan wydatków na dokonanie opłat z tytułu użytkowania działki nr 716 w Radwanicach;  
f) w planie wydatków przesunąć środki finansowe w łącznej wysokości 21 480 zł z rozdziału 70005      
§ 4270 i 90001 § 6050 do rozdziału 92601 § 6050 zwiększające plan wydatków na realizację zadani 
inwestycyjnego pn. „Modernizacja placu zabaw przy szkole podstawowej w Radwanicach”;  
g) w związku z przewidywanym terminem zakończenia prac przypadających na maj 2020 roku dla 
zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej  
w Kotowicach” w rozdziale 80101 § 6050 zmniejszyć o kwotę 210 000 zł plan wydatków na realizację 
zadania dla roku 2019; realizacja rzeczowa i finansowa zadania zgodnie z zapisami w projekcie 
zmiany WPF;  
- w punkcie 8 uzasadnienia: 
na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej w Żernikach Wrocławskich w związku z podpisaną umową 
dotyczącą finansowania z krajowego Funduszu Szkoleniowego realizacji działań obejmujących 
ustawiczne kształcenie pracowników w rozdziale 80101 zwiększyć plan dochodów i wydatków o kwotę 
11 113,20 zł;  
- w punkcie 9 uzasadnienia: 
wniosek nie był omówiony na komisji. Jest to wniosek Wydziału Środowiska, Zieleni i Gospodarki 
Wodnej w planie wydatków w rozdziale 90004 przesunąć kwotę 46 000 zł z zadania inwestycyjnego 
pn. „Budowa obszarów zieleni publicznej” § 6050 do § 4300 na realizację zadań bieżących w zakresie 
urządzania i utrzymania zieleni;  
- w punkcie 10 uzasadnienia: zmiana polega na zwiększeniu rezerwy ogólnej o kwotę 261 221 zł.  
Ww. zmiany nie powodują zmiany deficytu. Wzrost przychodów z tytułu wolnych środków przeznacza 
się na spłatę zobowiązań przypadających na rok 2020 w kwocie 759 391 zł. 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński poinformował, że klub nie wydał opinii 
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski poinformował, że klub nie 
będzie opiniował projektu uchwały. 
Radny Michał Młyńczak dopytał o wnioski dotyczące przydomowych oczyszczalni.  



Burmistrz odpowiedział, że na jego wniosek były wprowadzone zmiany w regulaminie mające 
wspierać tych mieszkańców, którzy nie mają uregulowanej gospodarki ściekowej w starej zabudowie 
gdzie nie ma perspektywy budowy sieci kanalizacyjno - sanitarnej.  Zmiany mają wykluczyć możliwość 
dotowania przydomowych oczyszczalni przy realizacji nowych inwestycji w zakresie budownictwa 
jednorodzinnego 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/145/19 zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019 
Gminy Siechnice głosowało 18 radnych, 2 radnych wstrzymało się. 
 
Ad.6. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Siechnice (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Skarbnik Krystyna Chmura powiedziała, że do uchwały zmieniającą WPF na lata 2019 – 2034 należy 
wprowadzić poprawkę autorską wynikającą z założeń, które zostały dodane do uchwalonej uchwały 
budżetowej. Należy dodać pkt. 4 w brzmieniu: w zawiązku z przewidywanym terminem zakończenia 
prac przypadających na maj 2020 roku dla zadania pn.: „Wykonanie termomodernizacji budynku 
Szkoły Podstawowej w Kotowicach” wprowadzić dla zadania w roku 2020 plan wydatków w wysokości 
250 000 zł – załącznik nr 2 poz. 1.3.2.41.  
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński poinformował, że klub nie wydał opinii 
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski poinformował, że klub nie 
będzie opiniował projektu uchwały. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/146/19 zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Siechnice głosowało 15 radnych, 5 radnych wstrzymało się. 

Ad.7. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Siechnice na rok 2020 (projekt w załączeniu) 
jest burmistrz. 
Przedstawiciel Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Aneta Musielak przedstawiła program 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, który zgodnie z ustawą uchwalany jest corocznie. 
Zadania na 2020 rok to kontynuacja działań z 2019 r. Są to wspierające działania skierowane do osób 
uzależnionych.  Kampania obejmują również sprzedawców - kontrola punktów sprzedaży. Wskazane 
do realizacji zadania to organizowanie programów tematycznych w placówkach oświatowych  
z naciskiem na programy rekomendowane przez Państwową Agencję Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Krajowe Biuro ds. Narkomanii. Są to programy skierowane zarówno dla dzieci jak  
i kadry kierowniczej oraz do rodziców. Ważne jest również wprowadzanie szkoleń dla kadry 
pedagogicznej uprawnienia do realizowania programów w szkołach bez angażowania firm 
zewnętrznych. Działania we współpracy z organizacjami pozarządowymi w zakresie realizowania 
zajęć całorocznych dla dzieci i młodzieży, również organizowanie działań środowiskowych na terenie 
sołectw. Prowadzenie warsztatów, które objęte są działaniami wsparcia rodziny, w której występuje 
uzależnienie i przemoc. Wszystkie działania zawarte są w programie na 2020 r. 
Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, przedstawił przewodnicząca komisji 
Elżbieta Świech  
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/147/19 w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Siechnice na rok 2020 głosowało 20 radnych. 

Ad.8. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych na 2020 rok (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Agata Zawadziło-Drobnica Kierownik Wydziału Podatków i Opłat przedstawiła projekt uchwały, który 
nie zakłada wzrostu stawek. Zgodnie z polityką burmistrza stawki utrzymane są na poziomie 
minimalnym, na które pozwala rozporządzenie Ministra Finansów. Przedstawiła politykę minimalnych 
stawek podatku od środków transportu i jej efekty. Wykonanie za rok 2019 szacuje się na poziomie 
2 200 000, 2300 000 zł, w związku z tym zaplanowano na rok 2020 dochód z podatku 2 800 000 zł. 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 



Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/148/19 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych na 2020 rok głosowało 20 radnych. 
 
Ad.9. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2020 rok (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Agata Zawadziło-Drobnica Kierownik Wydziału Podatków i Opłat poinformowała, że w projekcie 
uchwały przedstawionym na rok 2020 stawki podatku od nieruchomości zostały przeliczone  
w oparciu o ogłoszone przez Ministra Finansów w obwieszczeniu z dnia 24 lipca 2019 r. i są stawkami 
uwzględniającymi wskaźniki cen detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 
półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie do roku poprzedniego. W pierwszym półroczu 2019 
roku wskaźnik wzrósł o 1,8%. 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Radny Łukasz Kropski zapytał o planowany wzrost dochodu z tyt. podjęcia tej uchwały, szczególnie  
o wysokość podatku od budynków związanych z działalnością gospodarczą. 
Agata Zawadziło-Drobnica Kierownik Wydziału Podatków i Opłat odpowiedziała, że organ podatkowy 
nie prowadzi  analiz, jakie będą wzrosty z tytułu podjęcia takich a nie innych stawek. Nie było innej 
propozycji wysokości stawki do analiz. Odniosła się do planowanego wzrostu podatku od 
nieruchomości, który został zaplanowany na 2020 rok w stosunku do 2019 roku z ogólnej kwoty 
wynikającej zarówno z podstaw opodatkowania podatkiem od nieruchomości jak i wzrostu stawki.  
W 2019 r. wykonanie planuje się w wysokości – 29 729 000 zł, natomiast planowane wykonanie na rok 
2020 – 30 995 000 zł. 
Radny Łukasz Kropski zwrócił uwagę, że ze względu na obciążenia, które będą w przyszłym roku  
i narzucone na przedsiębiorców, złożył wniosek o zmianę § 1 ppkt b) stawkę 23,90 zł na stawkę 
tegoroczną tj. 23,47 zł. 
Burmistrz Siechnic Milan Ušák zadał pytanie radnemu czy prowadzi działalność gospodarczą na 
terenie gminy opodatkowaną podatkiem od nieruchomości. Radny odpowiedział, że tak. 
Radny Michał Młyńczak poprosił o uzasadnienie, jaki jest powód zatrzymania podatku na tym samym 
poziomie. 
Radny Łukasz Kropski odpowiedział, że jak wcześniej wspomniał ze względu na duże obciążenia dla 
przedsiębiorców, które zostaną wdrożone od przyszłego roku m.in. wzrost kosztów pracy.  
W poprzednim roku również był przeciwny podwyższeniu stawki. Chciałby, aby ta stawka została 
utrzymana na poziomie z 2019 r. 
Radny Michał Młyńczak skierował pytanie do burmistrza czy do gminy wpływały w ciągu roku wnioski 
od firm prowadzących działalność gospodarczą na terenie naszej gminy wskazując, że te stawki 
podatku są za wysokie. 
Burmistrz odpowiedział, że w ostatnich latach nie było sygnałów od przedsiębiorców, że stawki 
podatku byłyby za wysokie ani postulatów ażeby te stawki w przyszłości obniżać. Przedsiębiorcy 
doskonale rozumieją dynamiczny rozwój gminy, że podatek od nieruchomości jest jednym z głównych 
dochodów własnych budżetu gminy. W ocenie burmistrza podniesienie podatku to nieznaczne  
w odczuciu przedsiębiorcy a zauważalne dla budżetu gminy i potrzeby na finansowanie naszych 
zadań inwestycyjnych.  
Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz podał pod głosowanie wniosek radnego Łukasza 
Kropskiego dotyczący zmiany stawki podatku od nieruchomości na 2020 rok z proponowanej kwoty -  
23,90 zł na stawkę obowiązującą w roku 2019 – 23,47 zł. 
Za przegłosowaniem wniosku głosowało 4 radnych, przeciw 11 radnych, 5 radnych wstrzymało się. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/149/19 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na 2020 rok głosowało 18 radnych, 2 radnych wstrzymało się. 

 
Ad.10. Wnioskodawcą podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek 
opłat za zajęcie pasa drogowego (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Zastępca Burmistrza Lesław Kubik poinformował, że w październiku tego roku wprowadzone zostały 
zmiany do ustawy o drogach publicznych. W ustawie uregulowane zostały wysokości stawek, które 
gmina pobiera za zajęcie pasa drogowego między innymi za umieszczanie w pasie drogowym na 
trwałe infrastruktury technicznej. We wcześniejszej uchwale ujęta była stawka bez podziału na rodzaje 



sieci. W projekcie uchwały zostały zaproponowane nowe stawki wynikające z ustawy dla sieci 
teleinformatycznych, teletechnicznych.  
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/150/19 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia 
wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego głosowało 20 radnych. 
 
Ad.11. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość (projekt w załączeniu) jest burmistrz 
Barbara Borkowska Kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości zgłosiła 
autopoprawki burmistrza do niniejszej uchwały w § 1 pkt. 5: 
lit. b) działka nr 168/5 obręb Radwanice wpisać obręb Sulęcin Szostakowice,  
lit. c) działka nr 168/6 obręb Radwanice wpisać obręb Sulęcin Szostakowice, 
w § 1 od pkt-u 1 do pkt-u 8 dopisuje się po przecinku odpowiednio załączniki od nr 1 do nr 8 do 
niniejszej uchwały. 
Zawarcie kolejnych umów w przypadku przedłużenia dzierżawy na kolejne trzy lata wymagana jest 
zgoda Rady Miejskiej w Siechnicach. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
przewodniczący komisji Michał Młyńczak. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość nie wydał opinii do projektu uchwały. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/151/19 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnych umów dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, których przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość głosowało 18 radnych, 2 radnych wstrzymało się. 
 

Ad.12. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie przyjęcia rocznego Programu 
Współpracy Gminy Siechnice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2020 rok (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Kierownik Wydziału Spraw Społecznych Mariusz Różnowicz przedstawił program, jako dokument 
umożliwiający Burmistrzowi Siechnic ogłoszenie konkursów dla organizacji pozarządowy tak, aby ich 
działania były dotowane. W dokumencie tym wskazane są priorytety, które będą wspierane w roku 
2020. Program był konsultowany z mieszkańcami, organizacjami pozarządowymi oraz z Gminną Radą 
Pożytku Publicznego. Podczas konsultacji wpłynęła tylko jedna uwaga, która ze względu na zapisy 
ustawowe nie mogła być rozpatrzona pozytywnie. Program na rok 2020 posiada pozytywną opinię 
Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 
Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, przedstawiła przewodnicząca komisji 
Elżbieta Świech  
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play, Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/152/19 w sprawie przyjęcia rocznego Programu 

Współpracy Gminy Siechnice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2020 rok głosowało 20 radnych. 

Ad.13. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie upoważnienia Dyrektora 
Przedszkola Publicznego „Układanka” w Świętej Katarzynie do załatwiania indywidualnych spraw  
z zakresu administracji publicznej (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Kierownik Wydziału Edukacji Wioletta Odorczyk wyjaśniła, że w przedszkolach publicznych 
prowadzonych przez gminę pobierane są opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego (pobyt, 
wyżywienie). Umowy były zawierane pomiędzy dyrektorami a rodzicami. W styczniu 2018 roku ustawa 
o finansowaniu zadań oświatowych wprowadziła nowy zapis o opłacie za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego. Zmienił się charakter tych opłat z cywilno-prawnych na publicznoprawne - brak 
możliwości zawierania umów z rodzicami. Pojawiły się trudności w tzw. ściągalności za opłaty.  
W związku z tym stosowne byłoby przekazanie kompetencji na mocy uchwały dla dyrektorów 
przedszkoli.  



Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, przedstawiła przewodnicząca komisji 
Elżbieta Świech  
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play, Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/152/19 w sprawie upoważnienia Dyrektora Przedszkola 
Publicznego „Układanka” w Świętej Katarzynie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się. 
 
Ad.14. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie upoważnienia Dyrektora 
Przedszkola Publicznego im. Św. Jana Pawła II w Siechnicach do załatwiania indywidualnych spraw  
z zakresu administracji publicznej (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Kierownik Wydziału Edukacji Wioletta Odorczyk powtórzyła, że uzasadnienie jest identyczne jak  
w poprzednim projekcie uchwały.   
Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, przedstawiła przewodnicząca komisji 
Elżbieta Świech  
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/154/19 w sprawie upoważnienia Dyrektora Przedszkola 
Publicznego im. Św. Jana Pawła II w Siechnicach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się. 
 
Ad.15. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie upoważnienia Dyrektora 
Przedszkola Publicznego w Żernikach Wrocławskich do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
W związku z tym, że gmina jest organem prowadzącym przedszkola publiczne zasadne jest, aby 
również podjąć ten projekt uchwały dla dyrektora Publicznego Przedszkola w Żernikach Wrocławskich.  
Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, przedstawiła przewodnicząca komisji 
Elżbieta Świech.  
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/155/19 w sprawie upoważnienia Dyrektora Przedszkola 
Publicznego w Żernikach Wrocławskich do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się. 
 
Ad.16. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie organizacji wyborów 
uzupełniających do Rady Osiedla Radwanice (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Sekretarz Gminy Barbara Kosterska poinformowała, że w związku z rezygnacją 6 radnych  
z działalności w Radzie Osiedla Radwanice wystąpiła konieczność przeprowadzenia wyborów 
uzupełniających. Wybory zostaną przeprowadzone zgodnie z załączonym do projektu uchwały 
kalendarzem wyborczym. Wybory odbędą się do końca roku. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
przewodniczący komisji Michał Młyńczak. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Radna Jolanta Olczak poprosiła o wyjaśnienie czy osoby, które zrezygnowały z członkowstwa  
w radzie mogą ponownie przystąpić do kandydowania w tych wyborach. W ocenie radnej ponowne 
kandydowanie jest nielogiczne powołując się na art. 383 § 1, który mówi o wygaśnięciu mandatu 
radnego w momencie, kiedy się zrzeka mandatu. 
Sekretarz Gminy Barbara Kosterska powiedziała, że nie można ograniczać mieszkańcom możliwości 
ponownego startu w wyborach. Wygaszenie mandatu następuje z różnych przyczyn – np. losowych. 
Jeżeli przyczyny rezygnacji z mandatu ustały to taki mieszkaniec posiadający pełne prawa publiczne 
może ponownie zgłosić swoją kandydaturę a sprawą mieszkańców jest czy obdarzą go kolejnym 
zaufaniem.  
Radna Jolanta Olczak powiedziała, że w chwili obecnej są cztery osoby w radzie i nie ma możliwości 
podejmowania uchwał i tutaj chodzi o porządek prawny żeby nie doprowadzać do paraliżu pracy rady.  



Burmistrz oznajmił, że nie ma możliwości pozbawić prawa wyborczego mieszkańców ponownie 
startujących w wyborach do Rady Osiedla. Pozbawienie prawa wyborczego w Polsce odbywa się  
wyłącznie na mocy wyroków sądowych. W związku z tym również nie możliwe jest wprowadzenie tego 
typu regulacji do Statutu Gminy. 
Radny Jakub Kłosiński wyraził opinię, że tego typu zapis to ograniczenie biernego prawa wyborczego  
i jest niezgodne z obowiązującymi przepisami prawa. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/156/19 w sprawie organizacji do Rady Osiedla 
Radwanice głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się. 
 
Ad.17. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie nadania nazwy ulicy w Świętej 
Katarzynie. (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Burmistrz Siechnic Milan Ušák poinformował, że w związku z obowiązkiem statutowym związanym  
z rozwojem nowych terenów zabudowy oraz pozytywnie zaopiniowanym wnioskiem nadania nazwy 
ulicy drogi gminnej w Świętej Katarzynie  poprosił o nadanie nazwy ulicy zgodnie z przedłożonym 
projektem uchwały. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
przewodniczący komisji Michał Młyńczak. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przewodniczący klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Andrzej Dulski przedstawił pozytywną opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/157/19 w sprawie nadania nazwy ulicy w Świętej 

Katarzynie głosowało 20 radnych. 

Ad.18. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  w sprawie rezygnacji z członkowstwa  
w Stowarzyszeniu Dolnośląska Organizacja Turystyczna (projekt w załączeniu) jest burmistrz. 
Kierownik Wydziału Spraw Społecznych Mariusz Różnowicz wyjaśnił, że Stowarzyszenie Dolnośląska 
Organizacja Turystyczna za cele statutowe stawia na szeroko pojętą promocję Dolnego Śląska, 
Również celem jest wspieranie promocji regionu przede wszystkim turystyki. Strategia Stowarzyszenia 
związana jest z wydarzeniami lub obiektami turystycznymi, których gmina nie posiada na swoim 
terenie. Przykładem są trasy turystyczne Wrocławia lub strony internetowe, profile internetowe atrakcji 
takich jak: szlak Zamków i Pałaców itp. Nie posiadamy również na terenie gminy obiektów hotelowo-
konferencyjnych. Zaproponował, aby środki, które przeznaczane są na składkę członkowską 
przeznaczyć na promocję turystyki prowadzonej bezpośrednio przez gminę, aby promować to, co 
posiadamy na naszym terenie. 
Pozytywną opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o projekcie uchwały przedstawił 
przewodniczący komisji Michał Młyńczak. 
Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej, przedstawiła przewodnicząca komisji 
Elżbieta Świech. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński poinformował, że klub nie wydał opinii 
o projekcie uchwały. 
Przedstawiciel klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Arkadiusz Krzyżanowski przedstawił pozytywną 
opinię o projekcie uchwały. 
Radny Jakub Kłosiński dopytał, jakiego rzędu są to pieniądze. 

Mariusz Różnowicz odpowiedział, że zgodnie z regulaminem DOT-u jest to dla naszej gminy 2 200 zł 
rocznie. 
Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz ponownie sprawdził quorum przed głosowaniem nad 
uchwałą z uwagi na opuszczenie obrad przez radnego Andrzeja Dulskiego. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/158/19 w sprawie rezygnacji z członkowstwa  
w Stowarzyszeniu Dolnośląska Organizacja Turystyczna głosowało 18 radnych, 1 radny wstrzymał się. 
 
Ad.19. Wnioskodawcą podjęcia uchwały Rady Miejskiej zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
udzielania bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 
gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności (projekt w załączeniu) jest 
burmistrz. 
Barbara Borkowska kierownik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości poinformowała, że 
w dniu 5 października 2018 r. weszła w życie ustawa o przekształceniu prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. 
Przekształcenie jest odpłatne a zasady odpłatności uregulowane są w ustawie. Opłata wnoszona jest 
przez okres 20 lat licząc od dnia przekształcenia w terminie do 31 marca każdego roku. Zgodnie z art. 
7 w trakcie wnoszenia opłat właściciel może zgłosić właściwemu organowi na piśmie zamiar 



jednorazowego wniesienia tej opłaty. W poprzedniej opłacie bonifikata była udzielana w pierwszym 
roku, w którym nastąpiło przekształcenie. Następnie w kolejnych latach ta bonifikata się zmniejszała  
i tak ostatnia bonifikata w wysokości 10% mogła być uiszczona w 6 roku.  Natomiast w przypadku 
nieruchomości będących na gruntach Skarbu Państwa jest to inaczej uregulowane i KOWR bieżę pod 
uwagę uchwałę Rady Gminy. Sytuacja jest trudna w przypadku osób, których budynki zostały oddane 
do użytkowania po 1 stycznia 2019 r. i ten pierwszy rok wypada w kolejnym roku tej bonifikaty.  
W związku z tym wychodząc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców proponuje projekt uchwały,  
w której jednorazowo będzie można udzielić bonifikaty w 90% niezależnie od roku, w którym wniesie 
się całą tą opłatę. 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały przedstawił przewodniczący komisji 
Piotr Gądziński. 
Przewodniczący klubu radnych Gmina Fair Play Jakub Kłosiński przedstawił pozytywną opinię  
o projekcie uchwały. 
Przedstawiciel klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość Arkadiusz Krzyżanowski przedstawił pozytywną 
opinię. 
Za przyjęciem uchwały Rady Miejskiej nr XVI/159/19 zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania 
bonifikaty od opłaty jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów 
zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności głosowało19 radnych. 

W trakcie przerwy odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy oraz Komisji 
Budżetu i Finansów poszerzone o pozostałych radnych.  Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt listu 
intencyjnego w sprawie budowy nowej siedziby Komisariatu Policji w Siechnicach. 

Ad.20. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Jakub Kłosiński złożył zapytanie na piśmie na jakim etapie jest budowy przepięcia Biobloku 

Rataja na oczyszczalni przy ul. Zachodniej realizowanej przez Zakład Gospodarki Komunalnej  

z wyszczególnieniem na: koszt inwestycji, harmonogram prac (data rozpoczęcia i zakończenia 

inwestycji)  oraz planowanej daty zamknięcia lub wygaszenia oczyszczalni na Rataja. 

Radna Anna Schindler złożyła zapytania na piśmie dot. rezerwy celowej w wysokości  250 tyś zł. 
utworzonej w budżecie gminy na 2019 r. na ochronę powietrza i wdrożenia naturalnych metod 
zwalczania zagrożeń powodowanych przez komary i kleszcze: 
- czy rozpoczęto prace nad opracowaniem planu zwalczania kleszczy i komarów w gminie Siechnice 
na który przeznaczono w  2019 roku 50 tys. zł. Jeśli tak to na jakim etapie to opracowanie planu się 
znajduje.  
- czy został utworzony etat dla pracownika obsługującego w Gminie Siechnice rządowy program 
„Czyste powietrze”, na który przeznaczono 40 tys. zł.. Jeśli tak, to jaki zakres obowiązków wypełnia  
to stanowisko. Czy został zatrudniony pracownik na tym stanowisku. 
Radny Piotr Gądziński zapytał w imieniu mieszkańców na jakim etapie jest sygnalizacja świetlna na 
skrzyżowaniu trasy strzelińskiej z ul. Kolejową oraz czy w dokumentacji projektowej zbiornika 
retencyjnego został ujęty wniosek w temacie zwiększenia przepustowości kanalizacji deszczowej pod 
trasą strzelińską celem zlikwidowania zwężenia przepływu. 
Radna Katarzyna Nowak-Pokorny złożyła zapytanie na piśmie jakie warianty zakłada nowa wersja 
projektu ul. Powstańców Śląskich II etap, oraz jaki jest przewidywany koszt realizacji tych wariantów  
w porównaniu do pierwotnej wersji projektu. 
Radny Łukasz Kropski w imieniu Klubu Gmina Fair Play złożył zapytania na piśmie: 1) jakie jest 
prognozowane zmniejszenie wpływów z tytułu udziału w podatku dochodowym związane ze 
zwolnieniem dla osób do 26 roku życia oraz obniżeniem stawki z 18% na 17% dla osób podlegających 
opodatkowaniu na zasadach ogólnych przy zastosowaniu skali podatkowej,  
2) jaka jest prognoza zwiększenia wydatków w 2020 roku związana z podwyżkami płac dla 
nauczycieli. 
Radna Barbara Jarząbek zapytała na jakim etapie są prace związane z budowa przejścia na  
ul. Opolskiej na wysokości Św. Krzyża i Wiosennej. 
Radna Maria Sulikowska dopytała na jakim etapie jest zadanie pod nazwą budowa ulicy Pogodnej  
w postaci nakładki bitumicznej i jak wygląda sytuacja z bezpiecznym przejściem z ul. Brochowskiej  
w kierunku ul. Koreańskiej we Wrocławiu. 
Radna Jolanta Olczak zapytała o realizację następnego spotkania w sprawie zakupu kontenerów. Było 
rozpoznanie w jakiej cenie kontenery można nabyć i czy może spodziewać się rozmowy w tej sprawie. 
Burmistrz odpowiedział, że ustalił z zastępcą i kierownikiem Wydziału Inwestycyjnego, że do 2 tygodni 
będzie organizowane spotkanie. 



Radna Jolanta Olczak zwróciła się z prośbą do burmistrza w sprawie II etapu podłączenia światłowodu 
na terenie gminy. Prowadzony jest program przez firmę Orange, który umożliwi mieszkańcom szybsze 
podłączenie i dołączenie niektórych miejscowości, które w I etapie nie brały udziału. 
  
Ad. 21. Wolne wnioski. 

Radny Piotr Gądziński zawnioskował o wykoszenie zbiorników przeciwpożarowych z roślinności oraz 
wnioskował o wyrównanie dróg szutrowych wraz z uziarnieniem ul. Lipowej, Jesiennej, Zimowej, 
Zacisze, Kasztanowej. 

Radny Jakub Kłosiński złożył wniosek do przewodniczącego Rady o zorganizowanie szkolenia  
z zakresu tworzenia budżetu dla radnych. Podkreślił, że zaczynają się prace nad dokumentem,  
co ułatwiłoby radnym posługiwanie się budżetem w okresie dyskusji nad nim. 
Przewodniczący Rady Roman Kasprowicz odpowiedział, że przeprowadził rozmowę z panią Skarbnik 
na temat szkolenia i uzyskał odpowiedź, że żaden pracownik urzędu nie chce podjąć się tego zadania. 
Szukamy zewnętrznego prelegenta, który poprowadziłby takie szkolenie. 

Radna Alina Kłosowska złożyła wniosek o zamontowanie lustra drogowego komunikacyjnego  
w Siechnicach na skrzyżowaniu ulicy Piastów Śląskich i Kościelnej.  Natomiast w nawiązaniu do 
dzisiejszego zaproszenia do udziału w akcji sadzenia lasu w Kotowicach, dziękując za zaproszenie 
składa wniosek, aby w przyszłości takie wydarzenia organizować w dni wolne od pracy, ponieważ  
w tym czasie i o tej godzinie jest w pracy a chętnie by wzięła udział. 

Radna Elżbieta Świech podziękowała Zastępcy Burmistrza za błyskawiczną interwencję w sprawie 
oświetlenia terenu hali w imieniu użytkowników popołudniowych. Jednocześnie złożyła wniosek  
o zorganizowanie wspólnego spotkania z kierownikiem budowy,  inwestorem na terenie parku przy 
szkole w sprawie bezpiecznego dojścia do hali. 

Radna Anna Schindler złożyła wnioski w imieniu mieszkańców ul. Słonecznej w Groblicach o pilną 
naprawę nawierzchni drogi na tej ulicy i rozważenie możliwości przedłużenia trasy autobusu 
szkolnego o ulicę Słoneczną i utworzenie pętli: Słoneczna – Pogodna – Zacisze - Kolejowa oraz 
zamontowanie wiaty przystankowej na przystanku autobusu szkolnego na Osiedlu Słoneczne 
Groblice.  

Radna Anna Schindler złożyła wnioski do Przewodniczącego Rady o załączenie do opublikowanej  
30 października 2019 r. w BIP, uchwały nr XIV/137/19 w sprawie rozpatrzenia skargi radnej Anny 
Schindler na Burmistrza Siechnic, kopii skargi złożonej 5 sierpnia 2019 r., bez wykreślania imienia  
i nazwiska, a przede wszystkim, podpisu. Również przywrócenie imienia, nazwiska i podpisu we 
wszystkich materiałach dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach nr XIV/137/19 
oraz we wszystkich załącznikach do tej skargi, opublikowanych w aplikacji e-sesja. 

Radna Katarzyna Nowak-Pokorny wobec dużego zainteresowania dostępem do nowoczesnej 
infrastruktury informatycznej złożyła wniosek o wsparcie działań mieszkańców oraz Rady Osiedla 
Święta Katarzyna, mających na celu zwiększenie zaangażowania operatora firmy Orange. 

Radna Jolanta Olczak w związku z przyjazdem do gminy pielgrzymów z TAIZE wnioskowała  
o możliwość zwiększenia dodatkowych kursów autobusów w okresie od 28 grudnia br. do styczna 
2020 r., które umożliwiłyby sprawną komunikację. 

Radny Łukasz Kropski zawnioskował o sprawdzenie sposobu realizacji umowy z przewoźnikiem, 
szczególnie punktu dot. umieszczenia automatu do zakupu biletów. Jest dużo zgłoszeń od 
mieszkańców, że automaty nie działają poprawnie. Sam osobiście sprawdził i na cztery przejazdy nie 
udało się zakupić biletu w automacie. 

Radny Jakub Kłosiński zgłosił wniosek o wyrównanie ul. Brzozowej w Żernikach Wroławskich. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, przewodniczący Rady Miejskiej w Siechnicach Roman Kasprowicz 
zamknął sesję. Obrady trwały od godz. 8
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